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Arbeiderpartiet i Bergen       PROTOKOLL 

 

Møte i representantskapet 8.juni 2020 KL 18:30  

 
Tilstede: 83 personer til stede, 55 personer hadde stemmerett.  

Møte ble arrangert som et videomøte – Microsoft Teams 

 

Sak 07/20 Godkjenning av innkalling og dagsorden og 

forretningsorden 
 

Vedtak: Innkallingen ble sendt 25. mai 2020. Innkalling, dagsorden og 

forretningsorden ble godkjent 

Sak 08/20 Spørretimen 
 

Styreleder etterspurte møtet om det var spørsmål til enten Bystyregruppen, 

Fylkestingsgruppen, Byrådet eller Stortingsgruppen.  

Følgende stilte spørsmål: 

1. Even Sørland 

2. Tore Fredriksen 

3. Jan-Rune Patrick Bang Hansen 

4. Rolf Brunstad 

5. Anna Elisa Tryti 

6. Inge Degnepoll 

7. Andreas Nieuwejaar  

8. Gudrun Kristin Fatland 

9. Jan-Rune Patrick Bang Hansen (2 gang) 

Lubna Jaffery, Endre Tvinnereim, Rune Bakervik, Eigil Knutsen, jette 

Christensen og Ruth Grung svarte på spørsmålene som ble stil. Det er viktig at 

spørsmålene formuleres presist, og at man ikke kommer med for mange 

meningsytringer. Spørsmålsrunden ble avsluttet KL 19:25.  

Sak 09/20 Programarbeid: Fremlegg av forslag fra programutvalgene 
 

Ved start av denne saken ble det opplyst om at det var 55 med stemmerett i møtet. 

Forslagene ble publisert på nettet ca 1 uke før møtet. Forslaget er linjert og vil bli lagt 

ved protokollen. Leder persisterte til møtet at innspillene som vi for presentert av 

utvalgene, for vi også ta stilling til når 1. utkast til program sendes ut over sommeren. 
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Alle lederne presenterte de ulike utvalgene sine forslag (5 min hver). Leder takket for 

vel utført oppgave. Et solid arbeid er gjennomført av gruppene. Det le også nevnt i 

debatten at den kunnskap som de ulike utvalgene besitter burde brukes i partilagene. 

Utvalgene ønsker gjerne å bli invitert ut til partilagene. Etter presentasjonen ble det 

åpnet for debatt per utvalg. Flere representanter fremmet forslag (se under). Etter 

endte debatt bad leder representantskapet om fullmakt til å behandle de innkomne 

tillegg som var fremmet i debatten. Dette var møtet enige i.  

• PU – Moderne Transport v/ Shelaine Moldesæter 

• PU – Arbeid, innovasjon og internasjonal handel v/ Helena Haldorsen 

• PU – HAV v/ Christian Raknes 

• PU – Bolig v/Anna Elisa Tryti 

• PU – Miljø v/Mari Ingleson 

Under debatten om «Moderne transport» tok følgende ordet: 

1. Kjell Mjåtvedt 

Tilleggsforslag:  

Arbeiderpartiet i Bergen skal arbeide for å bruke sjøen som transportvei til 

Godshavnen på Ågotnes, dette må gjøres med elektriske container ferger, av 

samme type som nå utprøves på Herøya ved Yaras anlegg. Arbeiderpartiet må 

arbeide for å forhindre og spare lokalmiljøet for større utslipp/støy fra vogntog 

mellom Bergen og Ågotnes, vi må bruke dagen teknologi. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises da det ikke passer inn i uttalelsen. Dette er et 

lokalt tiltak, som ikke passer i et nasjonalt program. Men styret støtter 

intensjonen om å få mer «gods fra vei til sjø». 

2. Gaute Baarøy 

3. Per Ove Økland 

4. Per Rune Henriksen 

 

Under debatten om «Arbeid, innovasjon og internasjonal handel» tok følgende 

ordet: 

1. Espen Edvardsen  

Endringsforslag i linje 10: Arbeiderpartiet i Bergen mener at alle leverandører 

og underleverandører som tar offentlig anbud som grunnregel, skal være 

godkjente lærebedrifter. Det skal være et krav at hver bedrift har minimum 

10% lærlinger, og at lærlingen kommer fra de fleste av faggruppene involvert 

i oppdraget. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises til fordel for forslag fra Atle Rasmussen 

2. Atle Rasmussen 

Fremmet endringsforslag: 
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Setningen på linje 10 foreslås endret til «Arbeiderpartiet i Bergen mener at 

alle bedrifter som tar offentlig anbud skal være godkjent lærebedrift og ha 

lærlinger på jobbene, i tillegg må kravet gjelde i hele leverandørkjeden.» 

Styrets innstilling: Forslaget støttes 

På linje 12 settes inn en ny setning: «Videre mener vi at det må jobbes for en 

enhetlig modell for seriøst arbeidsliv til bruk i offentlige anbud for å sikre lik 

praktisering hos alle offentlige innkjøpere.» 

Helheten i avsnittet blir da: "Arbeiderpartiet i Bergen mener at alle bedrifter 

som tar offentlig anbud skal være godkjent lærebedrift og ha lærlinger på 

jobbene, i tillegg må kravet gjelde i hele leverandørkjeden. Det skal være en 

målsetting at hver bedrift har minimum 10% lærlinger.  

Videre mener vi at det må jobbes for en enhetlig modell for seriøst arbeidsliv 

til bruk i offentlige anbud for å sikre lik praktisering hos alle offentlige 

innkjøpere." 

Styrets innstilling: Forslaget støttes 

3. Per Ove Økland 

4. Rolf Jens Brunstad  

Under debatten om «Boligutvalget» tok følgende ordet: 

1. May-Britt Nordås 

Fremmet 4 endringsforslag: 

Linje 5 erstattes med: Boligpolitikk må favne mer enn kun de som er 

økonomisk vanskeligstilt på boligmarkedet og knyttes opp mot samferdsel og 

arealpolitikk. Det bør produseres boliger med variert…….forts 

Styrets innstilling: Avvises til fordel for original tekst.  

Linje 25: etter komma: Ungdom i etablererfasen må inn i målgruppen til 

startlånet…..og det bør etableres en ny støtteordning for bomiljø.  

Styrets innstilling: Avvises til fordel for original tekst  

Linje 47: Husbankens låneramme må økes og ungdom i etablererfasen må inn 

i målgruppen til startlånet. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes 

Linje 59 etter punktum: Det må utarbeides et kunnskapsgrunnlag for en ny 

kommunal boligsosial politikk. Det vi kaller tredje boligsektor som består av 

ulike boliger, eie boliger, leieboliger, små og store boliger, til ulik pris og i 

gode bo og oppvekstmiljøer.  

Skal det bygges boliger i og rundt Bergen for dem med middels til lavere 

inntekt og uten betydelig kapital, så trenger vi en ikke-kommersiell 

boligsektor som understøttet av en ny tomte- og arealpolitikk. 

Styrets innstilling: Avvises til fordel for original tekst  
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2. Margrethe Nordheim 

Fremmet endringsforslag:  

Linje 66: Kommunal garanti bør vurderes som virkemiddel for enkelte 

grupper for eksempel de som leier kommunale boliger. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes 

 

Under debatten om «Miljøutvalget» tok følgende ordet: 

1. Per Rune Henriksen 

Linje 41: «• Vannkraft og vindkraft må gis like skattevilkår» endres til: 

Vindkraft må underlegges samme lokale skatter som stor vannkraft: 

Naturressursskatt, konsesjonsavgift og avståelse av konsesjonskraft til 

kommunene.  

Styrets innstilling: Forslaget støttes 

Tilleggspunkt: Friinntekten i kraftskatten må økes slik at normalavkastning 

ikke rammes av grunnrenteskatten 

Styrets innstilling: Forslaget støttes 

 

2. Even Sørland 

Foreslår følgende tilleggspunkter til punktet om naturvern - fra linje 63: 

• Klima og naturmangfold bør inn i formålsparagrafen til Plan- og 

bygningsloven. 

• Adgangen til innsigelser og rettslig prøving i saker som gjelder 

naturverdier/klimautslipp må ikke svekkes. 

• Mer kunnskapsbasert arealforvaltning – systematisk kartlegging og 

overvåking av natur. 

• Vurdere krav om arealregnskap (klimaregnskap) for å belyse 

aggregerte effekter for naturmangfold og klima.  

Styrets innstilling: Forslaget støttes 

3. Per Ove Økland 

 

Under debatten om «HAVutvalget» tok følgende ordet: 

1. Per Rune Henriksen 

Linje 4: Arbeiderpartiet ønsker å sikre statlig eierskap innenfor våre viktigste 

havnæringer. Strykes 

Styrets innstilling: Forslaget støttes 

2. Christian Vassbotn 

Tillegg:  
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Norske arbeidsvilkår skal gjelde for sjømenn i norsk farvann, uavhengig av 

nasjonalitet. Dette inkluderer også arbeidstakere på flerbruksfartøy og i 

fiskeforedlingen.  

Styrets innstilling: Støttes og legges til som nytt kulepunkt på linje 190.  

Sak 10/20 Valg av innstillingsutvalg og tidsplan knyttet til 

nominasjonsprosessen 
   

Prosess: 

Tirsdag 2. juni   Brev til partilagene og AUF ber om forslag på kandidater 

Mandag 8. juni   Val av Innstillingsutvalg etter innstilling fra styret 

Onsdag 17.aug   Frist for partilaga og AUF å sende inn forslag på kandidater til 

Innstillingsutvalget 

Mandag 24. aug.  Innstillingsutvalget sender til laga forslag til 1. utkast 

(alfabetisk) til kandidater fra Bergen, Forslaget blir presentert 

på rep skap 24. aug. Laga får frist til 7. sept for 

tilbakemelding. 

Mandag 28.sept.  AiB vedtar sine merknader til Nominasjonsnemnda 

Mandag 26. okt.  AiB velger utsendinger til Nominasjonsmøtet 

 

Vedtak: Enstemmig godkjent 

   

  Innstillingsutvalg Bergen 

Styret innstiller på følgende: 

1. Geir Steinar Dale, leder komiteen 

2. Vilde Stokken, Fagbevegelsens partilag 

3. Reidun Johannessen, Åsane Ap 

4. Anna Elisa Tryti, Universitetslaget 

5. Torgeir Toppe, Bergenhus Ap 

6. Christian Vassbotn, Bergen Arbeidersamfund 

7. Geir Elgsaas, Fana Ap 

8. Regine Olsen-Hagen, Årstad Ap 

9. Aleksander Lambrechts Solberg, Fyllingsdalen Ap 

10. Bergen AUF 

Vedtak: Enstemmig godkjent 

 

Sak 12/20 UTSATT SAK – Uttalelse om by budsjettet 2010 
 

Representantskapet var enige om å utsette det endelige vedtaket til 8. juni. 

Forslagene om endringer/tillegg ble fremmet i møtet 4. juni, samt sendt per epost 

inne lørdag 6.juni KL 15:00 
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Forslagstiller: Eva Synnøve H. Steigen, Laksevåg Arbeidersamfund.   

1. Linje 7: endre «et» til «en» 

2. Linje 10: endre «mellom» til «fra» 

3. Linje 11: endre «de» til «innbyggerne» 

4. Linje 16, 45 og 49: endre «på tross av» til «til tross for» 

5. Linje 19: mangler en «r» i «vår» 

6. Omskriving av linje 32 fra: «Arbeiderpartiet i Bergen mener at det er særlig 

viktig å beskytte tjenester til barn og eldre mot usosiale kutt» TIL 

«Arbeiderpartiet i Bergen mener at det er særlig viktig å hindre usosiale kutt i 

tjenester til barn og eldre.»  

7. Linje 46: komma omkring: ,og ambisjonene om, 

Styrets innstilling forslag 1 - 7: Anses som redaksjonelle endringer. Støttes 

 

Forslagstiller: Even Sørland, Åsane Ap 

8. Endringsforslag: Avsnitt på linjene 37-41 flyttes til linje 23 som nytt avsnitt. 

Teksten i avsnittet endres til: "Mindre økonomisk handlingsrom betyr ikke at 

rommet for politikk er mindre. Oppmerksomhet på politikkområder som bl.a. 

styrking av trepartssamarbeidet, heltidsreform, inntak av flere lærlinger, 

seriøsitetskrav i alle innkjøp og anbud og utvidelse av den kommunale 

vikartjenesten blir enda viktigere i en slik situasjon.".  

 

Styrets innstilling: Støttes 

9. Tilleggsforslag: Ny setning på linje 35: "Å skape trygge oppvekstmiljø henger 

også sammen med investeringer i gode nærmiljø som gir alle i kommunen 

tilgang til positive samlingspunkter."  

 

Styrets innstilling: Støttes 

 

10. Tilleggsforslag: Ny setning linje 47: "Statlige og kommunale 

investeringsmidler må komme hele kommunen til del og prioriteres til tiltak 

som lar flere ta del i en grønnere hverdag."  

 

Styrets innstilling: støtter tilleggsforslaget, men foreslår følgende endring: 

«Offentlige investeringer må komme hele kommunen til gode og prioriteres 

til tiltak som lar flere ta del i en grønnere hverdag» 

 

Forslagstiller: Espen Edvardsen, Bergenhus Ap 
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11. Tillegg etter linje 35: "I Idrettsplanen "Aktiv og attraktiv for alle" 2017-2027 

er det vedtatt gratis bruk av kommunale idrettsanlegg for den organiserte 

idretten. Arbeiderpartiet vil videreføre dette vedtaket og være en garantist 

for gratisprinsippet i idretten i Bergen."  

 

Styrets innstilling: Støttes  

 

Forslagstiller: Eva Synnøve Hagewick Steigen, Laksevåg Arbeidersamfund 

12.  «Frivillige organisasjoner er viktige bidragsytere til mer aktivitet i hverdagen 

for barn, unge og eldre. Arbeiderpartiet i Bergen ønsker forutsigbarhet for de 

frivillige organisasjonene slik at de kan opprettholde aktivitetene sine, ta vare 

på de frivillige og fortsette å være den gode støttespilleren de allerede er for 

så mange. Vi vil derfor strekke oss langt for å sikre dem fremdeles gode 

rammevilkår.» 

 

Styrets innstilling: Støttes 

 

Forslagstiller: Andreas Nieuwejaar, Laksevåg Arbeidersamfund 

13. "Prosjekt "Områdesatsing" har vært, og må fortsette å være virkemiddel som 

ivaretar barn og unges interesser i forhold til utjevning av sosiale forskjeller, 

skape bedre bomiljøer og fortsatt være et stort bidrag til å heve den 

generelle levestandarden i enkelte deler av byen. Dette er et viktig 

supplement til andre investeringer, som man må sikre at videreføres i tiden 

fremover. Arbeiderpartiet i Bergen skal være garantisten for 

"Områdesatsning". 

Styret støtter intensjonen i forslaget, men foreslår følgende formulering: For 

Arbeiderpartiet står områdesatsinger sentralt i arbeidet med utjevning av 

sosiale forskjeller i Bergen, og er et verktøy for å skape trygge, gode 

bomiljøer for alle innbyggerne våre. Dette må fortatt være et viktig 

satsingsområde for kommunen.  

 

Forslagstiller: Henry Berg, Bergenhus Arbeidersamfund 

14. Alternativ til setning foran: linjene 16 og 17 På tross av flere år med trygg 

styring, kan («vil» byttes med «kan») koronapandemien få («store» strykes) 

konsekvenser for kommuneøkonomien i Bergen – både i 2020 og i årene som 

kommer.  

 

Styrets innstilling: Avvises 
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15. Tillegg: Linjene 30 og 31 (- og kanskje den sniker seg så vidt inn på linje 32?)  

Innføring av bydelsutvalg prioriteres slik det fremgår av gjeldene 

byrådsplattform og budsjettavtale for 2020 mellom byrådspartiene, SP og SV.  

 

Styrets innstilling: Foreslår ny formulering «Innføringen av bydelsutvalg vil 

skape et enda sterkere folkestyre i byen vår. Det er derfor viktig at 

Arbeiderpartiet fortsatt går i bresjen for å få gjennomført denne viktige 

reformen.».   

 

Forslagstiller: Tore Fredriksen, Fana Arbeidersamfund 

 

16. Endring til linje 15 tillegg: «Koronapandemien og den globale økonomiske 

krisen har vist oss viktigheten av å ha en sunn og bærekraftig (…)».  

Styrets innstilling: Støttes 

17. Endring til linje 16 Stryke: «koronapandemien».  

Styrets innstilling: Støttes 

18. Endring til linje 16 Legge til: «dette få store».  

Styrets innstilling: Støttes 

19. Linje 18 ny setning: Reduserte inntekter som følge av verdenskrisen vil måtte 

påvirke aktivitetsnivået i kommunen.  

Styrets innstilling: Avvises 

20. Linje 21 tillegg bidra til bærekraftig aktivitet.  

Styrets innstilling: Støttes  

21. Linje 22 tillegg etter punktum. Ved i igangsetting av arbeidsmarkedstiltak 

forutsettes det at selskaper som er lærlingebedrifter får oppdraget og at de 

følges opp.  

 

Styrets støtter intensjonen i tilleggsforslaget, men foreslår følgende 

formulering: I krevende økonomiske tider må seriøsitetskrav og 

lærlingekravene være en hovedprioritet i alle offentlige kontrakter og anbud.  

22. Linje 34 tillegg må prioriteres når familie økonomien blir 

 

Styrets innstilling: Avvises 

23. Linje 41 tillegg etter punktum. Disposisjonsfondet gir nødvendig økonomisk 

handlingsrom for Bergen kommunen, og skal kun brukes ved spesielle 

hendelser, eks naturskader etc. Pensjonsfondet er et pensjonsfond og det er 

penger avsatt til fremtiden og skal ikke benyttes til å overføre penger til 

andre poster i driftsbudsjettet til kommunen. Bruken av konsulenttjenester 

må ha som målsetning og reduseres i perioden 2021 – 2023. Når oppdraget 
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er ferdig går kompetansen ut av kommunen.  Det kan være et prosjekt å få til 

et interkommunalt samarbeid, hvor kommunene har egent fag   48 

kompetanse for utredinger i eget hus. Dette vil være en stor besparelse på 

budsjettet fremover.  

 

Styrets innstilling: Avvises 

Det ble avgitt 34 stemmer, 3 stemte for Tore Fredriksen sitt forslag, 31 

stemte for styrets innstilling.  

 

Sak 11/20 Eventuelt 
    

Ingen saker til eventuelt.  

 

Møtet ferdig: 21:20  


